
 

ازگیل ژاپنی در نوبرانه گیلان
مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی گیلان گفت: 
پیش بینی می شود امسال بیش از ۷۰۰ تن ازگیل ژاپنی یا انبه 
گیلان از باغ های استان برداشت شود.  به گزارش خبرگزاری 
کار ایران، منوچهر پارسافر با اشاره برداشت میوه انبه )انبوه( 
افزود: پیش بینی می شود، باغداران گیلانی امسال با برداشت 
۷۳۴ تن ازگیل ژاپنی یا انبه گیلان ۳۶ میلیارد و ۷۰۰ میلیون 
تومان درآمد کسب کنند.  مدیر امور باغبانی سازمان جهاد 
کشاورزی گیلان با بیان اینکه انبه گیلان به صورت سردرختی 
کیلویی ۵۰ هزار تومان خریداری می شود افزود: رشت، ماسال، 
صومعه سرا، رودسر، املش، آستانه اشرفیه و لنگرود مهم ترین 
مناطق تولید ازگیل ژاپنی یا انبه در گیلان هستند.  او با اشاره 
به اینکه برداشت تا اوایل خرداد ماه ادامه دارد، تصریح کرد: 
گیلان ۱۴۳ هکتار باغ انبه دارد و محصول برداشت شده 
علاوه بر مصرف در بازار گیلان به استان های همجوار و تهران 
فرستاده می شود. از ازگیل ژاپنی یا در گویش محلی انبوه علاوه 
بر خام خوری برای تولید مربا و شربت استفاده می شود.  
مصرف این محصول علاوه برهضم غذا و رفع سردرد در بهبود 

عملکرد دستگاه تنفسی هم مفید است. 

خسارت سیلاب به کشاورزی تربت حیدریه
و  طوفان  گفت:  تربت حیدریه  کشاورزی  جهاد  مدیر 
ع و  ۲۰۰ میلیارد ریال به مزار باران های سیل آسای اخیر 
باغ های بخش مرکزی و کدکن این شهرستان طبق برآوردهای 

اولیه خسارت وارد کرد. 
به گزارش ایلنا از مشهد، علیرضا قادری اظهار کرد: براین 
شامل  تربت حیدریه  مرکزی  بخش  ولایت  بالا  در  اساس 
روستاهای »کامه علیا، سفلی، بکاول، پِده، سِریشا و کَسکک« 
خسارت حدود ۴۰ درصدی به باغ های درختان هسته دار از 
قبیل بادام، زردآلو و گیلاس در سطح ۷۰ هکتار وارد شد.  وی 
ادامه داد: خسارت به باغ های سیب تربت حیدریه حدود ۲۰ 
ع غلات  درصد در سطح حدود ۱۲۰ هکتار و خسارت به مزار
این شهرستان به میزان ۱۰ درصد در سطح حدود ۳۰ هکتار 
وارد شد.  مدیر جهاد کشاورزی تربت حیدریه گفت: خسارت 
ع  سیل در پایین ولایت بخش مرکزی حدود ۵۰ هکتار به مزار
ع سبزی و صیفی و ۲۵ هکتار به  زعفران و پنج هکتار به مزار
باغات پسته بوده  است.  وی تصریح کرد: خسارت بارش تگرگ 
« بخش کدکن به باغ های آلو در سطح  در روستای »اِسفیُز
۷۵ هکتار و به باغ های آلوچه در سطح ۱۰ هکتار حدود ۵۰ 
درصد بوده که از لحاظ ریالی حدود ۸۰ میلیارد ریال خسارت 
به باغداران وارد شد.  قادری مجموع اراضی زراعی و باغی 
منطقه تربت حیدریه را ۹۱ هزار و ۲۸۴ هکتار با تعداد ۱۲ هزار 

بهره بردار عنوان کرد. 

خروج سه هزار افغان از قزوین
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: 
سه هزار اتباع غیر مجاز سال گذشته در راستای ساماندهی 
کاظمی در  ج شدند.  عباس  از استان خار اتباع خارجی 
نشست کمیسیون ساماندهی اتباع خارجی استان قزوین 
تصریح کرد: در یک سال گذشته با همکاری دستگاه های 
مختلف، اقدامات موثری در حوزه ساماندهی اتباع خارجی 
کید کرد: انتظار  صورت گرفته که قابل تقدیر است.  وی تا
می رود تمامی دستگاه ها با تکیه بر قوانین تلاش خود را به کار 
بگیرند تا زمینه حضور اتباع غیر مجاز در سطح استان از بین 
برود، امیدواریم با طرد و بازگشت این اتباع دیگر شاهد حضور 
اتباع خارجی غیرمجاز در استان نباشیم.  کاظمی با بیان اینکه 
استفاده از اتباع خارجی غیرمجاز در مشاغل توسط کارفرمایان 
تخلف بوده و جرایم قضائی و مالی به همراه دارد، ادامه داد: 
مهاجران دارای مدارک معتبر اقامتی و پروانه قانونی اشتغال 
نیز تنها در مشاغل تعریف شده مجاز به فعالیت بپردازند و در 
غیر اینصورت با افراد خاطی به شدت برخورد خواهد شد.  
معاون استاندار قزوین با اشاره به ظرفیت کشاورزی استان 
بیان کرد: اجاره زمین های کشاورزی به اتباع خارجی ممنوع 
بوده و متخلفان به دستگاه قضائی معرفی خواهند شد، 
همچنین انعقاد اجاره نامه منازل مسکونی در مناطق مجاز 
فقط با اخذ مجوز از اداره کل امور اتباع و مهاجرین خارجی 
استانداری قزوین امکان پذیر است.  کاظمی یادآور شد: از 
هم استانی های قزوینی می خواهیم که از در اختیار قرار دادن 
سیم کارت، کارت های بانکی، خرید و فروش انواع وسایل نقلیه 
ل مسکونی به اتباع خارجی  بدون اخذ مجوز و فروش مناز
غیرمجاز پرهیز کنند، چرا که این موضوع ممکن است تبعات 

جبران ناپذیری برای آنان داشته باشد. 

بیمارستان میلاد
آمدن  بیمارستان میلاد احتیاج به نظارت دارد. ساعت 
پزشکان خیلی دیر است و برای گرفتن دارو با مشکلات زیادی 
مواجه هستیم. کارهای بیماران در این بیمارستان با تاخیر انجام 
می شود. از مسئولان این بیمارستان درخواست رسیدگی به این 

موضوع را داریم. 
عزتی از تهران 

جوابیه وزارت راه و شهرسازی
پیرو درج مطلبی با عنوان»نظارت بر تاخیر اتوبوس های شهری« 
به اطلاع می رساند: موضوع کنترل و نظارت بر تاخیر اتوبوس های 
بین شهری در پایانه های مسافربری تهران به صورت مستمر توسط 
دفاتر نمایندگی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
تهران اجرا می شود، به دلیل برخی عوامل از قبیل ترافیک، خرابی 
ناوگان، اختلال در سیستم و تاخیر مسافران اینترنتی ممکن است 
در شرایطی حرکت از مبداء سفر با تاخیر انجام شود که البته تمام 
تلاش در جهت انجام به موقع سفر مسافران است ولی چنانچه 
مواردی مشاهده شود به کمیسیون های مربوطه جهت رسیدگی 

به تخلف شرکت ها ارجاع می شود. 
بهزاد راجی- مشاور ریاست و مدیر روابط عمومی سازمان

آرمان ملی: در سال ۱۴۰۰، شورای عالی معماری و شهرسازی، 
که بر اساس آن، هر ساخت و سازی از  مصوبه ای داشت 
جهت قرارگیری در پهنه فرونشستی، پیش از شروع  باید از 
سازمان نقشه برداری، استعلامات مورد نظر را دریافت کند. 
، همراه با تحولاتی که در اعماق زمین رخ  تمهیداتی که به نظر
می دهد، تاحدودی مسئولان را هم به تحرک انداخته بود تا 
فرونشست هایی که علاوه بر خالی کردن زیر پای شهروندان، 
توی دل آدم را هم خالی کند که مشخص نیست کدام نقطه از 

ک ایران قرار است زیر پای چه کسی خالی شود؟ خا
کنی  زمانی فرونشست ها در بیابان یا فواصل بینِ شهری یا اما
خ می داد که خالی از سکنه بود؛ تصاویری هم که در  وسیع ر
این خصوص مخابره می شدند موید همین مطلب بود؛ بعدتر 
که زیر پای شهروندان در خیابان های شهرها خالی شد و حتی 
مدرسه هایی از اصفهان و تهران به دلیل خطر فرونشست زمین 
را خالی کردند، جدی بودن این بمب ساعتی زیر پایمان بیشتر 
هم شد. خطری که روز گذشته باز هم توسط رییس سازمان 
نقشه برداری کشور مورد تذکر قرارگرفته؛ علی جاویدانه که 
فرونشست را مانند بمب ساعتی دانسته، گفته »تصاویری که 
مردم از ترک خوردگی ها یا ریزش  جاده و خیابان ها می بینند 
شکل بیرونی فرونشست است و فرونشست در اعماق اتفاق 
می افتد و اتفاقاتی در اعماق زمین در حال رخ دادن است که 
شاید در همان نقطه در سطح زمین علایمی نداشته باشد.« و 
این مشخص نبودن محل رخداد حادثه است که خود، عمق 

فاجعه را بیشتر می کند.

   چرا فرونشست؟
آبِ زمین که کشیده شده، چاه های غیر مجاز که احداث 
شوند و روز به روز سفره های آب زیرزمینی خالی و خالی تر 
گیر  شوند، زمین که خشک و خشک تر شده و خشکسالی فرا
شود، آن وقت است که زمینه های لازم برای خالی شدن زیر پایِ 
خود زمین هم فراهم شده و زمین فرو می نشیند؛ گودال هایی 
ک و  در ارتفاع و عمق و پهناهای متفاوت و برخی بسیار هولنا
خطرآفرین. البته پیش از تشکیل این گودال ها سیاه، همین 
زمین خشک مستعد دچار بروز گرد و غبار و تشکیل ریزگرد 
و طوفان های شن و ماسه ای شده بود که اتفاقا در روزهای 
، ۳۲۴ نفر را در سیستان؛ سرزمینی که سالیانی است با  اخیر

این پدیده در مجادله است، راهی بیمارستان کرد. در این 
رابطه محمد وثوقیان، رئیس اورژانس پیش بیمارستانی و 
دبیر مدیریت بحران دانشگاه علوم پزشکی زابل، گفت که 
ک در شهرستان های منطقه  طوفان های شدید گرد و خا
بلوچستان  و  سیستان  استان  شمال  در  واقع  سیستان 
خسارات جبران ناپذیری بر سلامت و زندگی مردم تحمیل 

کرده است.
 

برای  نقشه ها  اطلاعات  از  متولی  دستگاه های 
برنامه ریزی ها و اقدامات خود استفاده نمی کنند

که نه تنها برای  به فرونشست برمی گردیم و مخاطراتی 
زمین های خشک و پهنه های بی آب و علف شده که برای 
سازمان  رییس  دارد؛  هم  مسکونی  مناطق  و  شهرها  دل 
نقشه برداری با بیان اینکه فرونشست در ایران وضعیت خوبی 
کید کرده که  موضوع  ندارد در گفتگویی که با ایلنا داشته، تا
خ دو سانت  خ آن نیست و ممکن است نر فرونشست عددِ نر
فرونشست در سال هم چالش ایجاد کند. مهم این است که 
خ فرونشست به مناطق شهری و تاسیسات زیرساختی  نر
کشور نزدیک شده  است. در صحبت های این مسئول، نکاتی 
از اهمیت و ضرورت دقت و توجه بیشتر مسئولان نسبت به 
این خطر دیده می شود؛ او گفته نقشه های فرونشستی را هم 
به صورت ملی و هم به صورت بُرشی برای تمام دستگاه های 
مرتبط ارسال کرده ایم. سازمان نقشه برداری کشور طبق وظیفه 
خود نقشه پهنه های فرونشستی را تهیه کرده و دستگاه های 
متولی باید پاسخ دهند که چرا از اطلاعات این نقشه ها برای 
برنامه ریزی ها و اقدامات خود استفاده نمی کنند.  رییس 
که چرا نقشه های  سازمان نقشه برداری کشور درباره این 
فرونشستی در برنامه ای مهم از جمله در بخش های مختلف 
ح های تفصیلی نیامده، گفت: شورای عالی معماری و  طر
شهرسازی در سال ١۴٠٠ مصوبه مهمی در این باره داشت که 
طبق این مصوبه هر ساخت و سازی قبل از شروع از جهت 
قرارگیری این ساختمان در پهنه فرونشستی باید از سازمان 
نقشه برداری استعلامات مورد نظر را بگیرد و درباره ساخت 
واحد های مسکونی پروژه نهضت ملی مسکن استعلاماتی 

صورت گرفت.
در خصوص این که چرا مسئولان درخصوص فرونشست 

در  نکاتی  و  دلایل  نمی دهند،  ج  به خر کافی  توجه  زمین 
گزارش هایی در همین رسانه مورد بررسی قرارگرفته که به 
تعدادی از آن ها اشاره می شود اما پیش از آن باید گفت که این 
پدیده به گفته زئیس سازمان نقشه برداری تنها با مطالعات و 
با ابزارهای علمی قابل ارزیابی است و در برخی از موارد افراد از 

قبل نمی توانند متوجه آن باشند.

   متولیان محیط زیست چه می کنند؟
باتوجه به این که از شواهد و از ظاهر شهرها، روستاها و 
استان ها کل کشور برمی آید، در ایران توجه به محیط زیست 
و فرایندهایی که روز به روز زمین ها را خشک و خالی از سکنه 
می کنند، در درجه چندم اهمیت قرار دارد. در وهله اول بودجه 
کافی برای رسیدگی به امورات محیط زیستی وجود نداشته 
و مسئولان که به ویژه در یکی دو سال اخیر تلاش کرده اند از 
موضوع تعمیم گرمایش زمین در سراسر دنیا استفاده کرده 
و تغییرات اقلیمی را عامل اصلی فرآیندهای محرب محیط 
کنند هرچند تفاوت جویِ فاحش  زیستی در ایران اعلام 
که  کامل  کشورهای همسایه با ایران، این را نه به صورت 
کافی محیط زیستی  تاحدی نقض کرد. اما همین بودجه نا
در کشور در جدیدترین سال تعیین بودجه کمتر هم شد و 
این یعنی مسئولان هنوز ضرورت حفظ محیط زیست کشور 
را درک نکرده اند. از طرفی، سیستم های محیط زیستی در 
کشور فرسوده و از کار افتاده اند. برای نمونه بخش اعظمی 
از آب در ایران، چیزی حدود ۹۰درصد ازطریق سیستم های 
آبیاری کشاورزی هدر می رود؛ سیستم هایی که به روز نبوده 
گویا قرار هم نیست بشوند. ازطرفی همین آماده نبودن  و 
زیرساخت ها منجر به خشک سالی بیشتر می  شود به این معنا 
که سرزمین هایی مثل سیستان و بلوچستان که همواره از 
بی آبی و خشکسالی در رنج و عذابند در برهه هایی از سال هم 
گرفتار بارندگی های شدید و سیلاب هایی می شوند که به همان 
دلیل نداشتن امکانات و برنامه ریزی و طرح و زیرساخت، تمام 
آب هدر رفته و به جای ذخیره سازی به منظور رفع خشکسالی 
تاحد و حدودی، خسارت بیشتری به بار می آورد. همه عواملی 
که گفته شد در خشک شدن زمین موثر بوده به اتفاق می توانند 
زمینه های فرونشست زمین را فراهم کنند. فرونشستی که حالا 

گفته می شود بیش از هر زمان دیگری به ما نزدیک شده.
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افزایش مبلغ جریمه های 
رانندگی در انتظار ابلاغ دولت

گفت: افزایش مبلغ  رئیس پلیس راهور 
اما  است  شده  تصویب  رانندگی  جرائم 
همچنان در انتظار ابلاغ دولت است و تا 
زمانی که دولت ابلاغ نکند، مبلغ جرائم مانند 
گذشته است و تغییری ندارد.  نهم فروردین 
امسال بود که افزایش جرائم رانندگی رسماً 
اعلام شد و سردار سید تیمور حسینی اظهار 
کرد: جرائم رانندگی افزایش پیدا کرده است و 
مبلغ تخلفات حادثه ساز ۴ تا ۵ برابر افزایش 
دارند، به عنوان مثال جریمه سرعت غیرمجاز 
۷۰۰ هزار تومان می شود همچنین  تا   ۶۰۰
رانندگی در حالت مستی و استفاده از مواد 
تومان  هزار   ۷۰۰ و  میلیون   ۲ روان گردان 
پیش بینی شده است.  اصلی ترین دلیل 
کاهش  به  کمک  رانندگی  جرائم  افزایش 
تصادفات به ویژه تصادفات فوتی بیان شد، 
که بالای ۸۰ درصد از تخلفات حادثه ساز  چرا
ح  تصادفاتی هستند که منجر به فوت و جر
شدند.  قرار بود که افزایش جرائم رانندگی 
از آخر فروردین ماه اجرا شود اما تا به امروز 
خبری از افزایش رقم جرائم نیست. سردار 
سید تیمور حسینی؛ رئیس پلیس راهنمایی 
و رانندگی در همین باره اظهار کرد: افزایش 
جرائم رانندگی تصویب شده است اما هنوز 
دولت ابلاغ نکرده است.  وی افزود: پلیس 
هم منتظر ابلاغ دولت است تا افزایش جرائم 
رانندگی را اعمال کند. با توجه به نزدیکی 
تابستان و شروع سفرهای تابستانی از اواسط 
اینکه  به  توجه  با  همچنین  و  ماه  خرداد 
ایمنی خودروها و استحکام بدنه خودروها 
که  انتظار می رود  تغییری نداشته است، 
دولت هرچه سریع تر افزایش جرائم رانندگی را 
ابلاغ کند تا در تابستان شاهد آمارهای بالایی 

از تصادفات فوتی نباشیم. 

 تالاب هامون 50 درصد
 مرطوب شده

گفت:  زیست  محیط  سازمان  رئیس 
تالاب  تقریبا  اخیر  بارش های  به  باتوجه 
شده  مرطوب  درصد   ۵۰ حدود  هامون 
است. به گزارش ایلنا، علی سلاجقه درباره 
گفت:  میزان حقابه هیرمند و هورالعظیم 
در بحث حقابه ها در قسمت هیرمند باید 
بگویم، بارش ها بارش های مناسبی بود. 
بر اساس آنچه که کشور ما دریافت کرد چه 
از بارش هایی که به صورت مستقیم بود و 
چه از آوردی که از هیرمند داشتیم؛ تقریبا 
تالاب هامون حدود ۵۰ درصد مرطوب شده 
است و امیدوارم با کانالی که وزارت نیرو آنجا 
تعبیه کرده است با توجه به این که بحث آب 
شرب در منطقه در اولویت است، شرایط به 
گر چند وقتی پمپاژ نشود و  نحوی شود که ا
آب شرب مناسب باشد، می تواند تا حدودی 
سطح مرطوب کردن هامون را افزایش دهد 
و امیدواریم این اتفاق بیفتد.  رئیس سازمان 
محیط زیست در خصوص هورالعظیم بیان 
کرد: در مورد هورالعظیم در بخش ایران 
مخصوصا  مشکل  بیشتر  نداریم،  مشکلی 
آتش سوزی هایی که اتفاق می افتد در بخش 
عراقی است و در کشور عراق ما مشکل داریم. 
کشور عراق رایزنی های  کرد: با  کید  وی تا
مفصلی انجام شده است در یک بازه زمانی 
رایزنی ما بسیار فشرده و در عین حال راهگشا 
بود به نحوی که قرار شد در ۲ استان در کشور 
عراق و ۲ استان در کشور جمهوری اسلامی 
ایران به عنوان الگو کار شود و با مشارکت 
کار اتفاق بیفتد،  کارشناسان طرفین این 
بحث تغییر دولت ها که صورت می گیرد تا 
به خط اول بازگردیم زمان می برد ما مرتب 
کارمان را انجام می دهیم؛ زیرا خوشبختانه 
کارگروه عملیاتی بین دو کشور تشکیل شد و 

امیدوارم وارد فاز عملیاتی شود. 

ایجاد 87 مرکز درمان ناباروری 
معاون درمان وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی با بیان اینکه تا پیش از 
دولت سیزدهم هیچ مرکز درمان ناباروری 
کز  سطح ۲ در کشور وجود نداشت، تعداد مرا
ایجاد شده در سطح کشور را ۸۷ مرکز اعلام 
کنون در تمام دانشگاه های  کرد و گفت: ا
علوم پزشکی کشور حداقل یک مرکز درمان 
ناباروری سطح ۲ وجود دارد.  سعید کریمی 
در یک نشست خبری به مناسبت هفته ملی 
جوانی جمعیت که در ستاد وزارت بهداشت 
برگزار شد، درمان ناباروری را یکی از مهم ترین 
و  برشمرد  جمعیت  جوانی  قانون  وجوه 
به  نسبت  بهداشت  وزارت  اینکه  بیان  با 
کز درمان ناباوری و ارائه خدمات  احداث مرا
سطح دو اقدام کرده  است، افزود: در دولت 
۸۷ مرکز درمان ناباروری سطح  سیزدهم 
۲ در کشور ایجاد شده است.  او با یادآوری 
کز برای نخستین بار در کشور  اینکه این مرا
احداث شده اند، ادامه داد: پیش از دولت 
سیزدهم، هیچ مرکز درمان ناباوری سطح 
کنون  ۲ در کشور وجود نداشت اما شرایط ا
کشور  در تمام دانشگاه های علوم پزشکی 
حداقل یک مرکز درمان ناباروری سطح ۲ 
وجود دارد.  معاون درمان وزارت بهداشت، 
مراجعه  درباره  پزشکی  آموزش  و  درمان 
کز درمانی سطح ۲ گفت: طبق  بیماران به مرا
آمار ۳۷ هزار و ۴۹۲ نفر برای درمان ناباروری 
کز سطح ۲ مراجعه کرده اند که موفقیت  به مرا

۳۰ درصدی حاصل شده است. 

معاون خدمات شهری و محیط زیست 
شهرداری تهران از توافق نهایی با یکی 
از  یکی  احداث  جهت  مجموعه ها  از 
آرامستان های پایتخت در شرق تهران 

خبر داد. 
به گزارش تسنیم، حسین نظری؛ معاون 
خدمات شهری و محیط زیست شهرداری 
تهران دیروز در حاشیه آیین بهره برداری 
از ۴ بازار میوه و تره بار شهرداری تهران 
در قالب یکصد و بیستمین پویش امید 
احداث  حوزه  در  کرد:  اظهار  افتخار  و 
که  تعداد  هر  تره بار  و  میوه  بازارهای 
شهروندان  تحویل  می شود  آماده 
تهرانی می دهیم تا روند خدمت رسانی 
و  یکصد  قالب  در  امروز  بگیرد.  سرعت 
چهار  افتخار  و  امید  پویش  بیستمین 
بازار میوه و تره بار در مناطق ۱۱، ۹، ۶ و 
۲۲ به بهره برداری می رسد تا از این پس 
شهروندان  به  خدمت رسانی  روند  در 
تهرانی قرار بگیرند. تا پایان سال جاری 
نیز ۴۰ بازار میوه و تره بار دیگر احداث و 
به بهره برداری خواهد رسید.  وی تصریح 
کرد: تلاش می کنیم در نقاطی که محیط 
اجازه می دهد این بازارها با معماری ایرانی 
و  کیفیت  اجرا شود. همچنین  اسلامی 
توجه به آن را در دستور کار قرار دادیم و 
شیوه برخورد نیز با مشتریان قطعا بهبود 
کیفیت  کرد. به این ترتیب  پیدا خواهد 
محصولات و تکریم شهروندان در میادین 

میوه و تره بار در دستور کار قرار دارد. 
نظری گفت: برای احداث بازارهای میوه 
و تره بار نیازسنجی انجام می شود و پس 
از مشخص شدن زمین مکان مورد نظر 
از طریق شهرداری منطقه برای احداث 

میوه و تره بار در نظر گرفته می شود.  معاون 
خدمات شهری و محیط زیست شهرداری 
روند  درباره  سؤالی  به  پاسخ  در  تهران 
تکمیل زوددره فرحزاد گفت: چند موضوع 
مهم درخصوص این پروژه وجود دارد. 
ابتدا باید اعلام کنیم که در حال حاضر 
موضوع تجمع معتادان متجاهر و انباشت 
زباله ها در این محدوده به طور کامل حل 
ک به صورت معارض  شده اما برخی املا
در مسیر این پروژه حدود ۱۲ سال بود که 
وجود داشت اما با تمهیداتی که اندیشیده 
و  گذاشتیم  مالکین  با  جلسه ای  شد، 
در  امیدواریم  و  شد  انجام  پرداخت ها 
۶ماه نخست سال جاری فاز نخست این 
پروژه به بهره برداری برسد.  وی در پاسخ 
به سؤال دیگری درباره درباره نقطه یابی 
آرامستان های جدید شهر تهران نیز گفت: 
نقطه یابی ها انجام شده اما تا با مالک 
توافق کامل حاصل نشود این نقاط قابل 
اعلام نیست البته زمینی در شرق تهران 
تقریبا توافق نهایی آن حاصل شده است.  
وی در پاسخ به سوالی در رابطه با زباله سوز 
گفت: مشاور ذی صلاح  شهر تهران نیز 
ح در حال بررسی است.  را گرفته ایم و طر
مشاور باید تعیین کند که شرکت چینی 
، البته هنوز  صلاحیت کامل دارد یا خیر
به قرارداد نرسیده ایم و در مسیر انعقاد 

قرارداد هستیم. 
معاون خدمات شهری شهرداری تهران 
به درگذشت خبرنگار حوزه شهری حسین 
تبریزی اشاره کرد و افزود: زنده یاد تبریزی 
که  در حوزه شهری خبرنگار فعالی بود 
درگذشت وی را به همه خبرنگاران حوزه 

شهری تسلیت می گویم. 

دبیر کل جمعیت مبارزه با دخانیات 
ایران »سیگارهای الکترونیکی« و »ویپ« 
دخانیاتی  شرکت های  ترفندهای  از  را 
و  افزایش مصرف سیگار خواند  جهت 
ضمن هشدار نسبت به این موضوع در 
کن  عین حال از سرو دخانیات در اما
عمومی از جمله رستوران ها و کافه ها به 
کن ممنوعه عرضه دخانیات  عنوان اما
در  مسجدی  محمدرضا  کرد.  انتقاد 
گفت وگو با ایسنا، قوانین متعددی در 
گون وضع شده،  گونا ارتباط با مسائل 
اظهار کرد: قوانین متعددی برای مسائل 
آیین نامه های  و  شده  وضع  مختلف 
مدونی بر مبنای قوانین در حوزه مسائل 
گرچه قوانین  مختلف تنظیم شده است. ا
و آیین نامه های خوبی داریم اما در حوزه 
مشکلاتی  با  قوانین  اجرای  و  نظارت 
مواجه هستیم.  وی با بیان اینکه قانون 
»جامع کنترل و مبارزه ملی با دخانیات« 
توسط مجلس شورای اسلامی در سال 
۸۵ به تصویب رسید، اظهار کرد: قانون 
جامع کنترل و مبارزه ملی با دخانیات 
کرده است؛  به مسائل متعددی توجه 
این   ۳ ماده  مبنای  بر  مثال،  طور  به 
قانون، هر نوع تبلیـغ، حمـایت، تشویق 
مستقیم و غیرمستقیم و تحریک افراد به 
کیداً ممنوع است.   استعمال دخانیات ا
دبیرکل جمعیت مبارزه با دخانیات ایران 
کنترل  با اشاره به ماده ۵ قانون جامع 
با دخانیات خاطرنشان  و مبارزه ملی 
کرد: قانون گذار در ماده ۵ قانون جامع 
کنترل و مبارزه ملی با دخانیات نوشته 
زیان های  و  سلامتی  پیام های  است؛ 
پنجاه  حداقل  و  مصور  باید  دخانیات 

کت  درصد )۵۰درصد( سطح هر طرف پا
سیگار )تولیدی ـ وارداتی( را پوشش دهد. 
ماده  یک  تبصره  مبنای  بر  همچنین 
کنترل و مبارزه ملی با  ۵ قانون جامع 
دخانیات، استفاده از تعابیر گمراه کننده 
مانند ملایم، لایت، سبک و مواردی از 
این دست ممنوع است.  این متخصص 
درباره فروش محصولات دخانی به صورت 
گفت: بر اساس قانون، فروش  قانونی 
داشتن  مستلزم  دخانی  محصولات 
کز  پروانه فروش است اما ۷۵ درصد مرا
عرضه محصولات دخانی، پروانه فروش 
کنترل دخانیات  ندارند. قانون جامع 
کز فروش توجه نکرده بلکه  فقط به مرا
عدم استفاده از محصولات دخانی در 
کانون توجه  مکان های عمومی نیز در 
وزارت بهداشت قرار گرفته است.  دبیر 
ایران  کل جمعیت مبارزه با دخانیات 
ادامه داد: بررسی ها بیانگر این است 
که دخانیات در آن  کنی  ۸۰ درصد اما
کن ممنوعه  مصرف می شوند، جزو اما
برای استعمال دخانیات هستند. به طور 
مثال، دخانیات در رستوران ها و کافه ها 
مصرف می شود؛ در حالی که بر مبنای 
قانون استفاده از دخانیات در مکان های 
عمومی ممنوع است.  مسجدی با بیان 
اینکه قانون جامع کنترل و مبارزه ملی با 
دخانیات یک قانون جامع است، افزود: 
ریاست جمهوری، مجلس شورای اسلامی 
و شورای نگهبان به منظور تصویب این 
کشیده اند.  فراوانی  زحمات  قانون 
گرچه قانون جامع کنترل و مبارزه ملی  ا
با دخانیات یک قانون ارزشمند است 
اما نحوه اجرای این قانون خوب نیست. 

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری تهران خبر داد: 

توافق برای ساخت آرامستان  در شرق پایتخت
دبیر کل جمعیت مبارزه با دخانیات ایران هشدار داد: 

کاهش سن مصرف دخانیات در کشور

 دستگاه های متولی باید پاسخ دهند که چرا از اطلاعات نقشه ها 

برای برنامه ریزی ها و اقدامات خود استفاده نمی کنند
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